

**⚠ Missing documents may negatively affect the visa decision.**

**For official use only**

Yes  No **Visa application form with a photograph**

Pending

Schengen visa application form shall be duly completed, dated and signed by the applicant. Please check the visa application photo requirements on the website [https://www.icao.int/Security/mrtd/Downloads/Technical%20Reports/Annex\\_A-Photograph\\_Guidelines.pdf](https://www.icao.int/Security/mrtd/Downloads/Technical%20Reports/Annex_A-Photograph_Guidelines.pdf).

Formulaire de demande de visa avec photo

Le formulaire de demande de visa Schengen doit être dûment complété, daté et signé par le demandeur. Pour voir les spécifications des photos de la demande de visa, veuillez cliquer ici [https://www.icao.int/Security/mrtd/Downloads/Technical%20Reports/Annex\\_A-Photograph\\_Guidelines.pdf](https://www.icao.int/Security/mrtd/Downloads/Technical%20Reports/Annex_A-Photograph_Guidelines.pdf).

Yes  No **Travel document**

Pending

The travel document must be valid for a minimum of three (3) months after the planned journey, issued within the previous 10 years and have at least two (2) blank pages.

Copies of the personal information page of the valid passport and all other pages containing any markings/information, e.g. previous Schengen visas, arrival and departure stamps.

Document de voyage

Le passeport doit être valable au moins 3 mois après le voyage prévu. Le passeport doit avoir été délivré au cours des 10 dernières années et doit avoir au moins deux feuillets vierges.

Des copies de la page d'informations personnelles du passeport en cours de validité et de toutes les autres pages contenant des marquages et informations, par ex. précédents visas Schengen, cachets d'arrivée et de départ.

Yes  No **Travel medical insurance**

Pending

Travel medical insurance must be valid for the duration of travel and cover the entire Schengen area. An applicant for a multiple-entry visa may provide an insurance policy, which is valid during the first trip. The minimum coverage of the policy must be 30 000 (thirty thousand) euros. The policy has to cover costs in case of sudden illness or accident and assistance on site, including the costs of medical repatriation to the place of permanent residence of the insured person or the repatriation in case of death.

Assurance de voyage maladie

L'assurance médicale de voyage doit être valable pour la durée du voyage et couvrir l'ensemble de l'espace Schengen. Un demandeur de visa à entrées multiples peut fournir une assurance, qui est valable lors du premier voyage. La couverture minimale du contrat doit être de 30 000 (trente mille) euros. L'assurance doit couvrir les frais en cas de maladie soudaine ou d'accident et d'assistance sur place, y compris les frais de rapatriement sanitaire jusqu'au lieu de résidence permanente de l'assuré ou le rapatriement en cas de décès.

Yes  No **Transport reservations**

Pending

Preliminary flight ticket booking for a roundtrip. Any other documentation on travel plans or itineraries within the Schengen area during the planned journey.

- Do not purchase flight/train/ferry/boat tickets before receiving the visa decision in order to avoid any financial loss. The applicant assumes all risk regarding the purchase of tickets or travel related commitments/expenses before the visa decision has been made.

Réservations de transport

Réservation préalable du billet d'avion pour un aller-retour. Plus toute autre documentation sur les plans de voyage ou les itinéraires au sein de l'espace Schengen pendant le voyage prévu.

- N'achetez pas de billets d'avion/train/ferry/bateau avant de recevoir la décision de visa afin d'éviter toute perte financière. Le demandeur assume tous les risques liés à l'achat de billets ou aux engagements/dépenses liés au voyage avant que la décision de visa n'ait été prise.

Yes  No **Proof of accommodation**

Pending

Hotel reservation(s) or other written clarification of accommodation for the whole duration of stay in the Schengen area.

- The embassy does not recommend you to pay for a hotel reservation before receiving the visa decision.

Preuve d'hébergement

Réservation(s) d'hôtel ou autre précision écrite concernant l'hébergement pour toute la durée du séjour dans l'espace Schengen.

- L'ambassade ne recommande pas de payer une réservation d'hôtel avant de recevoir la décision de visa.

Yes  No **Documents for medical reasons**

Pending

- Doctor's certificate from the country of origin and from the destination country of the planned journey.

- A written clarification of the financial arrangements for the treatment costs.

Documents pour raisons médicales

- Certificat médical signé par un médecin dans le pays d'origine ainsi que dans le pays de destination.

- Une clarification écrite des dispositions financières pour les frais de traitement.

Yes  No **National ID**

Pending

- Copy of national identity card

- Recent birth certificate (max 3 months old)

Identifiant national

- Copie de la carte d'identité nationale

- Extrait de naissance récent (3 mois maximum)

Written clarification of income and occupation of the applicant:

#### Employee

- Valid, dated and signed work contract.
- Letter from the employer indicating the date of hiring, position, whether working full or part-time, monthly/annual salary and the dates of the granted holidays. The letter must state the contact information (address, phone number, email) as well as the name, position and signature of the countersigning officer.
- Salary slips for the past 3 months including the name of the applicant and the company.
- Copy of social security card CNSS/CNRPS.
- CNSS history.

#### Self-employed / Entrepreneur

- Company registration, issued maximum 6 months before lodging of the application.
- Company's original bank account statement for the past 6 months.
- Financial statement of the company.
- Tax registration/tax clearance certificates for the past year.
- Copy of social security card CNSS.
- CNSS history.

#### Farmer

- Professional certificate issued by the Ministry of Agriculture
- Declaration of annual income.
- Original bank account statement of the farm covering the last 6 months.
- Copy of social security card CNSS.
- CNSS history.

#### Housewife / Dependant spouse

Written clarification of spouse's income:

- Work contract.
- Pay slips for the past 3 months.
- Original bank account statement for the past 3 months.
- Copy of social security card CNSS/CNRPS.
- CNSS history.

#### Preuve d'emploi

Clarification écrite des revenus et profession du demandeur:

#### Salarié/Fonctionnaire

- Contrat de travail valide, daté et signé.
- Lettre de l'employeur indiquant la date d'embauche, le poste, travail à plein temps ou à temps partiel, le salaire mensuel ou annuel ainsi que les dates des congés accordés. La lettre doit indiquer les coordonnées (adresse, numéro de téléphone et email) le nom, la fonction et la signature du valideur.
- Bulletins de salaire des 3 derniers mois incluant le nom du demandeur et de l'entreprise.
- Copie du carnet de CNSS/CNRPS.
- Historique CNSS.

#### Profession libéral / Entrepreneur

- Extrait de registre de commerce, émis au maximum 6 mois avant le dépôt de la demande.
- Relevé bancaire original de la société au cours des 6 derniers mois.
- Etat financier de l'entreprise.
- Quittance d'impôts de l'année précédente (Recettes de Finance).
- Copie du carnet de CNSS.
- Historique CNSS.

#### Agriculteur

- Attestation professionnelle du Ministère de l'Agriculture.
- Déclaration des revenus annuels.
- Relevé bancaire original de la ferme des 6 derniers mois.
- Copie du carnet de CNSS.
- Historique CNSS.

#### Femme au foyer / Conjoint à charge

Clarification écrite de revenu du conjoint.

- Attestation de travail.
- Bulletin de salaire des 3 derniers mois.
- Relevé bancaire original des 3 derniers mois.
- Copie du carnet de CNSS/CNRPS.
- Historique CNSS.

Yes  No **Proof of financial means**

Pending

Applicant's original personal bank account statement(s) covering the last 3 months. The bank account statement must be issued maximum 5 days before lodging of the application.

- Inviter's wealth is not taken into account when the applicant's economic situation in the home country is assessed.

Preuve de moyens financiers

Relevé(s) de compte bancaire personnel original du demandeur couvrant les 3 derniers mois. Le relevé bancaire doit être émis au maximum 5 jours avant le dépôt de la demande.

- La situation financière de l'invitant n'est pas prise en compte lors de l'évaluation de la situation économique du demandeur dans le pays d'origine.

Yes  No **Proof of studies**

Pending

- Confirmation letter of regular presence from the university/school.

- Letter from university/school stating the subject and level of studies, the dates of the holiday and/or the planned trip.

- Gradebook or obtained diplomas.

- Proof of own income or savings if any: Work contract. Pay slips for the past 3 months. Bank statement for the past 3 months.

Preuve d'études

Etudiant(e)/élève

- Certificat de présence de l'école ou de l'université.

- Lettre de l'université ou de l'école précisant la matière, le niveau d'études et les dates des vacances et/ou du voyage prévu.

- Dernier bulletin des notes ou diplômes obtenus.

- Justificatif de revenus ou d'épargne le cas échéant : Attestation de travail. Bulletin de salaire des 3 derniers mois. Relevé(s) bancaire(s) des 3 derniers mois.

Yes  No **Proof of pension**

Pending

- Written clarification of pension.

- Original bank statement for the past 3 months of the account into which the pension is paid.

Preuve de pension

- Attestation de retraite.

- Relevé bancaire original des 3 derniers mois du compte sur lequel la pension est versée.

Yes  No **Documents for third country citizens**

Pending

Copy of the residence permit for foreign nationals residing in Tunisia, with a validity of at least 3 months after the intended departure date from the Schengen area.

Documents pour les citoyens de pays tiers

Copie du titre de séjour pour les ressortissants étrangers résidant en Tunisie, d'une validité d'au moins 3 mois après la date prévue de départ de l'espace Schengen.

Yes  No **Other additional documents**

Pending

Other possible documents considered necessary by the applicant.

Autres documents éventuels jugés nécessaires par le demandeur.

Yes  No **Birth certificate**

Pending

Birth certificate.

Extrait de naissance.

Yes  No **Documents when parent(s)/guardian(s) not travelling together with the child**

Pending

- Passport and ID card copies of both parents or legal guardians.

- Death certificate, if one or both parents are deceased.

- Court decision of custody, if only one parent has guardianship of the minor or someone else is the legal guardian.

- Written consent letter signed and stamped by a notary public from both parents or guardians, in case the minor is travelling alone. The consent letter must include both parents' or guardians' contact details (address, phone number, email). If the minor is travelling with only one parent or guardian, the other parent or guardian not travelling must provide a consent letter signed and stamped by a notary public.

- Written clarification of parents' or guardians' income:

- Work contract.

- Bank statement for the past 3 months.

- Salary slips for the past 3 months.

- Copy of social security card CNSS/CNRPS.

- CNSS history.

Documents lorsque le(s) parent(s)/tuteur(s) ne voyagent pas avec l'enfant

- Copie du passeport et de la carte d'identité des deux parents ou des tuteurs légaux.

- Acte de décès, si l'un des parents ou les deux sont décédés.

- Décision judiciaire de garde, si un seul parent a la tutelle du mineur ou si quelqu'un d'autre est le tuteur légal.

- Lettre de consentement écrite signée et tamponnée par un notaire public des deux parents ou tuteurs, au cas où le mineur voyagerait seul. La lettre de consentement doit inclure les coordonnées des deux parents ou tuteurs (adresse, numéro de téléphone & e-mail). Si le mineur voyage avec un seul parent ou tuteur, l'autre parent ou tuteur qui ne voyage pas doit fournir une lettre de consentement signée et tamponnée par un notaire.

- Clarification écrite des revenus des parents ou des tuteurs :

- Contrat de travail.

- Relevé(s) bancaire(s) des 3 derniers mois.

- Fiches de salaire des 3 derniers mois.

- Copie du carnet de CNSS/CNRPS.

- Historique CNSS.

Yes  No **Request for visa revocation**

Pending

Request for visa revocation is added at the Visa Application Centre, if needed.

La demande de révocation de visa est ajoutée au Centre de Demande de Visa, si nécessaire.

Yes  No **Other submission documents**

Pending

Other submission documents are added at the Visa Application Centre, if needed.

D'autres documents de soumission sont ajoutés au Centre de Demande de Visa, si nécessaire.

### Signatures

I have understood that I (or my authorised representative) have to submit the above-mentioned documents to the Visa Application Centre. By signing this form, I hereby confirm that all the information stated in the documentation is true.

J'ai compris que moi-même (ou mon représentant autorisé) dois soumettre les documents mentionnés ci-dessus au Centre de Demande de Visa. En signant ce formulaire, je confirme par la présente que toutes les informations indiquées dans la documentation sont vraies.

\_\_\_\_\_  
Signature of the applicant / representative of the applicant

\_\_\_\_\_  
Signature du demandeur / représentant du demandeur

### For official use only (at the Visa Application Centre)

#### Pour usage officiel uniquement (au Centre de Demande de Visa)

I have understood that I have to submit the above-mentioned missing documents to the Visa Application Centre by the date mentioned above. If I do not submit the documents by the date mentioned above, I accept by signing this form that the visa application will be examined without the requested documents and that the decision may be to my disadvantage.

J'ai compris que je dois soumettre les documents manquants mentionnés ci-dessus au Centre de Demande de Visa avant la date mentionnée ci-dessus. Si je ne soumet pas les documents à la date mentionnée ci-dessus, j'accepte en signant ce formulaire que la demande de visa sera examinée sans les documents demandés et que la décision pourra être à mon désavantage.

I do not intend to submit the above-mentioned missing documents to the Visa Application Centre. I accept by signing this form that the visa application will be examined without the requested documents and that the decision may be to my disadvantage.

Je n'ai pas l'intention de soumettre les documents manquants mentionnés ci-dessus au Centre de demande de visa. J'accepte en signant ce formulaire, que la demande de visa sera examinée sans les documents demandés et que la décision pourra être à mon désavantage.

\_\_\_\_\_  
Signature of the applicant / representative of the applicant

\_\_\_\_\_  
Signature du demandeur / représentant du demandeur

\_\_\_\_\_  
Signature of the submission officer